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Abstract 

The rapid depletion in world petroleum reserves and uncertainty 

in petroleum supply due to political and economical reasons, as well as, 

the sharp escalation in petroleum prices, have stimulated the search for 

alternatives to petroleum based fuels specifically diesel and gasoline.  

The internal combustion engines field researcher’s attention focus 

on two important factors; performance characteristics and exhaust 

emissions level, the researchers tended to add vegetable oil to fuel in 

order to improve the above-mentioned factors.  

Experiments were conducted on four cylinders, four stroke, 

compression ignition engine, at five different speeds and five different 

fuel samples.  

According to the results obtained it was found that the blend 

30BJ70D gives the highest brake power at engine speed of 2000 rpm 

and lowest brake specific fuel consumption at speed of 1500 rpm, as for 

the blend 50BJ50D it gives lowest CO and SO2 emissions level for all 

engine speeds.   
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د  ـــــــــــتجـريـ

 إمدادات في اليقين وعدم النفطية العالم لإحتياطيات السريع ستنزافالإ          

 شجعت قد النفط، أسعار في حاد التصعيد وكذلك واقتصادية، سياسية لأسباب النفط

 وجو عمى والبنزين الديزل البترول عمى القائمة الوقود لأنواع بدائل عن البحث عمى

 .التحديد

عاممين  ينصب تركيزىم عمى الداخمي الاحتراق محركات الباحثين في مجال

 الباحثين لذلك اتجو العادم، لممحرك ومستوى انبعاثات الأداء ىما خصائص ميمين؛

 .أعلاه المذكورة العوامل تحسين أجل من الوقود إلى النباتي الزيت إضافة إلى

تم إجراء التجارب عمى محرك إشعال بالضغط رباعي الأشواط رباعي 

 .مختمفة من الوقود عينات وخمس مختمفة سرعات عند خمس الأسطوانات 

 يعطي 30BJ70D المزيج أن تبين عمييا الحصول تم التي لمنتائج وفقااً 

إستيلاك وقود نوعي  وأدنى الدقيقة في دورة 2000 سرعة عند قدرة فرممية أعمى

 فأنو 50BJ50D بالنسبة لممزيج أما الدقيقة، في دورة 1500 سرعة عند فرممي

وثاني أوكسيد الكبريت لجميع  الكربون أوكسيد إنبعاثات لأول مستوى أدنى يعطي

 . سرعات المحرك
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